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Elindult a tram-train

– április közepéig ingyenes lesz!
Hivatalosan is elindult 
a Hódmezővásárhelyt 
Szegeddel összekötő vasút
villamos, a tramtrain: 
ugyan egyelőre még a beüze
lemelési szakasz zajlik, már 
lehet utazni rajta. Sőt, amíg 
minden hibát biztosan ki 
nem küszöbölnek, azaz kb. 
jövő tavaszig, ingyenes lesz.

A hajnali órák ellenére 
szinte teljesen megteltek 
kíváncsi utasokkal a tram-
train kocsijai november 
29-én. Lázár János, ország-
gyűlési képviselő, a projekt 
kormánybiztosa elmondta: 
15 éves álom válik ezzel va-
lóra, hiszen a vasútvillamos 
több mint 10 ezer ember 
napi ingázását fogja segíteni 

a jövőben Szeged és Hódme-
zővásárhely között.

35 PERC TÁVOLSÁGRA 
SZEGED ÉS VÁSÁRHELY 
BELVÁROSAI

A projekt támogatásáról 
még 2016-ban döntött a kor-
mány. 15 év munkája áll mö-
göttünk. Nyolcvanmilliárd 
forintba került a beruházás, 
melyből 12 Stadler jármű 
fogja szolgálni Szeged és 
Hódmezővásárhely polgá-
rait. A vásárhelyi Kossuth 
tér és a szegedi Széchenyi 
tér, a két város centruma 
35 perc távolságra kerül egy-
mástól. Mindennek, ami a 
mobilizációt támogatja, nagy 
jelentősége van egy olyan 

világban, ahol a tömegköz-
lekedés felértékelődött, és 
ahol az embereknek ingázni 
kell azért, hogy dolgozzanak, 
vagy azért, hogy szolgál-
tatást igénybe vegyenek – 
hangsúlyozta Lázár János.

A KÖRNYEZŐ TELEPÜLÉ-
SEKEN ÉLŐKNEK IS JÓ 
ALTERNATÍVA

Ha arra gondolunk, hogy 
hány tanár tanít Szegedről 
Hódmezővásárhelyen, vagy 
a vásárhelyi kórházban 
ezekben az órákban is há-
nyan dolgoznak Szegedről, 
akkor megértjük azt, hogy a 
Szegedről Vásárhelyre mun-
kát vállalók számára is nagy 

jelentőségű a beruházás. De 
a környező településekről 
érkezőknek is jó alternatí-
va: pl. beérnek Vásárhelyre 

TEDD LE A KOCSIT 
ÉS VONATOZZ 

TOVÁBB!
Ennek a szlogennek az 
égisze alatt építettek 
a városban összesen 
94 db P+R parkolót 
az autóknak, vala-
mint 376 db kerékpár 
számára fedett táro-
lót, és mintegy 486 db 
kerékpártámaszt.
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Szentesről, vagy Békéssám-
sonról busszal, majd át-
szállnak kötöttpályára. Ez is 
lenne – többek között – a lé-
nyege – hangsúlyozta a pro-
jekt jelentőségét a képviselő.

ÁPRILIS KÖZEPÉIG BIZ-
TOSAN INGYENES LESZ 
MINDENKINEK

December 31-ig egy beüze-
melési szakasz következik, 
utána is folytatódik a próba-
üzem az utasok igénybevéte-
lével. A kormány úgy dön-
tött, hogy április közepéig 
ingyenes lesz az üzemmód, 
a menetrend is még alaku-
lóban van, januártól, illetve 
márciustól lesz végleges 
– mondta el a jelenlévőknek 
a képviselő. Jelen volt Pal-
kovics László innovációs és 
technológiai miniszter is, aki 
a projekt kapcsán kiemelte: 
ez minden idők leginnovatí-
vabb vasútfejlesztése, ehhez 
hasonló Magyarországon 
még nem volt.

Ennek a projektnek or-
szágos jelentősége, sőt, a 
jövőben nemzetpolitikai 
jelentősége is van. A követ-
kezőt Debrecen és Nagy-
várad között hoznánk létre, 
így kötnénk össze a határ 
két oldalán élő magyarokat 

– magyarázta a miniszter. 
Homolya Róbert, a MÁV 
elnöke mindehhez azt is 
hozzátette: a beruházás 
azontúl, hogy innovatív, 
még környezetkímélő is: 
a vasútvillamos a legzöl-
debb közlekedési mód.

SZÁZ FÁT VÁGTAK KI, 
TÖBB MINT NÉGY-
SZÁZAT ÜLTETTEK

A beruházás folya-
mán mintegy 100 
fa kivágására volt 
szükség, és összesen 
12 957 db cserjét, 13 359 
db évelőt és 469 db fát 
ültettek összesen 3200 
négyzetméteren.

TÖBB KILOMÉTER ÚJ ÚT, KERÉKPÁRÚT 
ÉS JÁRDA IS ÉPÜLT

Elkészült mintegy 3385 méternyi aszfaltozott út, 203 m 
térkőút, 1189 m aszfaltozott kerékpárút és 343 m térkő- 
kerékpárút. Ezenkívül 4089 méternyi aszfaltozott jár-
da is épült, valamint 2306 m térkőből. A tram-train tel-
jes nyomvonalán, mintegy 3,5 km szakaszon mintegy 
1,8 milliárd forintból kiváltották, felújították a teljes 
közművet.

LETETTÉK A SZEGED-SZABADKA 
VASÚTVONAL ALAPKÖVÉT

Orbán Viktor, hazánk 
miniszterelnöke és 
Aleksandar Vučić 
szerb miniszterelnök 
a közelmúltban letet-
ték a Szeged-Szabadka 

vasútvonal alapkövét. 
A déli vasútvonal fő ele-
meinek újraépítéséért 
Lázár János kormány-
biztosként felel majd. 
Palkovics László a pro-
jekt kapcsán elmondta: 
a következő években a 
tervek szerint mintegy 
6000 milliárd forintot 
szeretne a kormány köl-
teni a kötöttpályás közle-
kedés fejlesztésére.

„ILYEN EGY POLITIKAI POTYAUTAS!
Semmivel nem járul hozzá a beruházás sikeréhez, pitiáner módon 
kötekedik, a kákán is csomót keres, miközben kényszeredetten próbál 
tetszelegni. Márki-Zay Péter a szokásos stílusában most is csúsztatott 
párat, amikor a tram-train költségeiről, megvalósításáról, vagy épp me-
netrendjéről beszélt. Ezután csöndben visszavonta azt az ígéretét, hogy 
a vásárhelyi közösségi közlekedés ingyenes lesz. Bejelentette ugyanis, 
hogy a tram-trainre ez már nem vonatkozik, mert Lázár… Márki-Zay 
Péter hátországa kárörvendő cikkekben, posztokban kiáltja világgá, 
ha valamilyen hiba üti fel a fejét a vasútvillamosnál. Valóban vannak 
és biztosan lesznek is még hibák, váratlan helyzetek. Ez a próbaüzem 
lényege: hogy ne az éles üzemben, hanem most derüljön ki minden, ami 
kezelést igényel. Az éles üzem indítására mindent kijavítunk és minden 
értelmes javaslatot megfontolunk” – írja közösségi oldalán Lázár János.

Most Ön is írhat: a kapcsolat@lazarjanos.hu oldalra nemcsak a jóindu-
latú, segítőkész, hanem a genyó, ellendrukker üzeneteit is elküldheti!
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EZT KELL TUDNI A HIBRID CITYLINK VILLAMOSKOCSIKRÓL

– 12 db szerelvény
– 37 méter hosszúak
– 71 tonnásak
– városban 50 km/h sebesség
– városon kívül 100 km/h sebesség
– 216 férőhely/kocsi, ebből 4 mozgássérült férőhely
– kerékpárt is lehet rajtuk szállítani
– akadálymentesek, alacsonypadlósak
– ingyenes WIFI-hálózat

November 29én, hajnali 
3 óra 31kor elindult uta
sokkal a fedélzetén a 
tramtrain. Hatalmas volt 
az érdeklődés az óránként 
közlekedő járatra egész 
nap. A tartampróba most 
már utasokkal a fedélzetén 

„zakatol” tovább, óránkénti 
közlekedéssel, 2022 ápri
lisáig pedig mindenkinek in
gyenes. Mi is felpattantunk 
az első napon egy délelőtti 
járatra és megkérdeztük az 
utasokat, mi a véleményük 
a vasútvillamosról.

Bence, a másodéves egyete-
mista mindennap ezzel ingá-
zik majd Hódmezővásárhely 
és Szeged között. „Sokkal 
könnyebb és gyorsabb lesz 
így az átjutásom az óráim-
ra, és tovább maradhatok 
esténként a barátaimmal” – 
mondta mosolyogva.

„Nagyon díjazzuk, szuper, 
nagyon vártuk, nagyon 
kényelmes és gyors. A fiata-
loknak tökéletes lesz hét-
végén is. Épp a strand előtt 
áll meg, ez is nagyon jó, 

rendszeresen fogunk vele 
utazni” – mondta József és 
Rozália, egy szegedi házas-
pár, akik k-íváncsiságkép-
pen mentek egy teljes kört.

Antal és Rózsa, a vásárhelyi 
házaspár már hónapok óta 
várta, hogy utazhasson a 
tram-train-nel. „Amikor 
időnk engedi és kedvünk lesz, 
jövünk vele Szegedre. Kényel-
mes, gyors, sok programot 

meg tudunk így valósítani. 
Séta a Tisza-parton, karácso-
nyi vásárlás, ebéd” – mond-
ták, majd hozzátették, a 
Széchenyi téren szállnak le, 
hogy megnézzék a Tiszánál 
a kacsákat.

„Nagyon vártuk, nagyon
kényelmes és gyors!”
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A térségben több, új sport
komplexum is létesül: 
a földeáki és a makóújvá
rosi nemrég mérföldkőhöz 
érkezett. A földeáki gyakor
latilag elkészült, hamaro
san átadják, a makói pedig 
többletforrást kapott.

A FÖLDEÁKI CSARNOK 
KULCSAI MÁR A 
POLGÁRMESTERNÉL

A Návay Lajos Általános 
Iskola udvara Gagarin utca 
felőli szélén épülő sport-
csarnok építési engedélyre 
benyújtott terveit tavaly 

augusztusban kapta meg 
az önkormányzat. A sport-
csarnok építése több mint 
két évet csúszott, ugyanis az 
eredeti kormányhatározat 
szerint nem a község által 
kért és az iskolai gyermek-
létszám által indokolt „C” tí-
pusú, 20×40 méteres küzdő-
térrel rendelkező sportcsar-
nok, hanem egy kisebb épült 
volna meg.

A község vezetése – Lázár 
János országgyűlési képvise-
lő hathatós támogatásával – 
végül elérte, hogy a kormány 
új, a földeákiak igényének 
megfelelő sportcsarnok 

építését jelölte meg cél-
ként. Az eredeti becslések 
szerint költségeit másfél 
évvel ezelőtt 500-700 millió 
forint közé becsülték, végül 
907 millió forintot biztosí-
tott rá a kormány. Jelenleg 
a használatbavételi eljárás 
zajlik, és a tervek sze-
rint hamarosan átadják a 
komplexumot.

A MAKÓI CSARNOKRA IS 
MEGVAN A 
PLUSZ FORRÁS

Mintegy 500 millió forint 
plusz támogatást biztosít a 
beruházásra a kormány a 
Magyar Közlönyben megje-
lent határozat szerint. Ezzel 
minden akadály elhárult a 

makó-újvárosi sportcsarnok 
építkezése elől. A közbe-
szerzés már korábban le-
zajlott, a kormány mostani 
döntése tehát azt jelenti, 
hogy a következő hetek-
ben bármikor sor kerülhet 
a munkaterület átadására 
és ezzel együtt az építkezés 
megkezdésére.

Közel 1,4 milliárd forintból, 
1700 négyzetméteren épül 
meg a kézilabda sportcsar-
nok, amely kiszolgálja majd 
a makói újvárosi iskolát és a 
híres makói kézilabda egye-
sületet is, ahol közel 250-en 
sportolnak és mintegy 300 
utánpótlás korú gyermek 
készülhet! – jelentette be a 
jó hírt nemrég Lázár János 
országgyűlési képviselő.MAROSLELÉN CSÚSZIK 

A BERUHÁZÁS
A településen az iskolaudvarra terveztek egy 
780 négyzetméteres sportcsarnokot 18×30 méteres 
küzdőtérrel, ám az uniós energetikai szigorítások 
miatt időközben újra kellett tervezni az épületet. 
Drimba Tibor polgármester elmondta: a Beruházási 
Ügynökség munkatársai tájékoztatása szerint a köz-
beszerzési eljárás még zajlik, ám amint ez lezárul, és 
meglesz az eredmény, már kezdődhet is az építkezés 
az arra kiszemelt területen, ami továbbra is az iskola 
udvara.

Mérföldkőhöz érkeztek a csarnoképítések

A makó-újvárosi sportcsarnok látványterve

A földeáki sportcsarnok
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Több mint 250 millió forint 
állami támogatásból egy 
ún. „skilllabor” jöhetett lét
re a vásárhelyi kórházban 
nemrég. A labor lényege, 
hogy az egészségügyi dol
gozók speciális szimuláto
rokon gyakorolhatják pl. 
az életmentést. A különle
ges gyakorlóhelyet Kásler 
Miklós, emberi erőforrások 
minisztere, Lázár János 
országgyűlési képviselő és 
Kallai Árpád, a CSMEEK fő
igazgatója mutatták be.

Az Országos Kórházi Főigaz-
gatóság, valamint a deb-
receni, a pécsi és a szegedi 
egyetem országos skill-la-
borhálózatot hozott létre, 
amelyekben szimulátorok 
segítségével gyakorolhat-
ják az orvosok, nővérek a 

diagnosztizálást, a terápiás 
és életmentő beavatkozá-
sokat. A laborok több mint 
13 milliárd forint kormány-
zati támogatásból valósultak 
meg, Hódmezővásárhelyen 
közel 250 millió forintból 
alakították ki a speciális 
gyakorlóhelyet. – Közhe-
lyesen azt mondják, a 21. 
század az orvostudományé. 

Ez tényszerűen is igaz. 
Elképesztő tempóban je-
lennek meg a diagnosztika 
és a terápia területén az új 
megoldások. Ahhoz, hogy a 
magyar betegeket megfelelő 
szinten kezeljük, nem elég az 
infrastruktúra, olyan szak-
emberekre van szükségünk, 
akik magas szakmai fel-
készültséggel rendelkeznek 
– mondta az átadót megelőző 
sajtótájékoztatón Kásler 
Miklós emberi erőforrások 
minisztere.

Kallai Árpád, a Csongrád-
Csanád Megyei Egész-
ségügyi Ellátó Központ 
Hódmezővásárhely–Makó 
főigazgatója elmondta, a 
vásárhelyi skill-labor 2019 
áprilisában kezdte meg a 
tevékenységét.

Laborunk 2020-ban köl-
tözött a végleges helyére. 
Szemináriumteremből, két 
demonstrációs teremből, 
egy gyakorló műtőből és egy 
gyakorló rendelőből áll, vala-
mint része egy kisebb terüle-
tet elfoglaló technikusi fülke, 
egy öltöző, a bemosakodó és 
egy hallgatófogadó terület is 
– sorolta a főigazgató.

Lázár János ország-
gyűlési képviselő azon túl, 
hogy megköszönte a térség 

egészségügyi dolgozóinak a 
helytállást a Covid-sújtotta 
időszakban, azt is kiemelte: 
sajnos a pandémia politikai 
témává vált, Hódmezővásár-
helyen is.

Az egészség mindenkinek 
jár – hangsúlyozta a kép-
viselő és kitért rá, hogy az 
első szocialista kormányzás 
óta Vásárhelyen folyamato-
san azért küzdöttek, hogy 
Makón és Hódmezővásár-
helyen talpon maradjon az 
egészségügyi ellátórendszer.

Mindig a konzervatív, 
jobboldali kormányok azok, 
amelyek a vidéki kórházak-
nak fejlesztési lehetőséget 
biztosítottak. Ez így volt 
1998 és 2002 között, valamint 
2010 óta is – hangsúlyozta a 
képviselő.

Eddig 1194 személyt 
oktattak a laborban, 
796-an az alapszintű 
újraélesztést, 54-en az 
intubációs kezeléseket, 
61-en a gépi lélegez-
tetést gyakorolták. 
Emellett akár ápolási 
feladatok gyakorlásá-
ra is alkalmas a vásár-
helyi labor.

Újabb 250 millió forint
a vásárhelyi kórházra
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Makó történelmi beruhá
zásként tekint a mintegy 
10 milliárd forintból meg
valósuló fürdőbővítésre, 
amely egy újabb szintre 
emeli majd a város turisz
tikai lehetőségeit. Lázár 
János kormánybiztosként 
felügyeli a fejlesztést.

A koronavírusjárvány kitö-
rése előtti években folyama-
tosan növekedett a Hagyma-
tikum látogatószáma, amely 
2019-re már elérte a 365 ezer 
főt. A gazdaságát egyre 
inkább a turizmusra építő 
Makón a fürdő bővítése évek 
óta napirenden volt, erre a 
kormány mintegy 10 milliárd 
forint támogatást biztosított 
a városnak.

A kivitelező a szerződés 
aláírása után idén május 
végén vehette át a munkate-
rületet, a szakemberek azóta 
folyamatosan dolgoznak, 
a beruházás pedig egyre 
látványosabb szakaszába ér. 
A bővítés elemei, az új csúsz-
datorony, családi élményme-
dence, az öltözőblokk már 
jól kivehetőek, utóbbinak 
jelenleg a falszerkezetét ké-
szítik a szakemberek.

Nagy részben készen 
vannak a kültéri medencé-
hez kapcsolódó közműki-
váltások is, mivel azonban a 
közműnyilvántartások nem 
igazán pontosak, a Nagyér 
-csatorna védelmének 

érdekében statikai megerő-
sítéseket végeztek el.

A munkálatok mostani 
szakaszára az eredeti tervek 

szerint már lezárták volna 
a kinti termálfürdőt is, ám 
népszerűsége miatt a kivite-
lező a változtatott az üte-
mezésen, így a vendégek azt 
továbbra is használni tudják. 
Az építkezés előrehaladá-
sával a medence lezárása 
később mindenképpen meg-
történik majd, ám csak akkor, 
amikor a munkálatok már 
akkora zajterheléssel járnak 
majd, ami túlságosan zavarja 
a fürdő látogatóit.

A kivitelező tervei sze-
rint még karácsony előtt 
megkezdődhet a családi 
és élményzóna tetőszer-
kezetének építése, amely-
hez már megérkeztek a 
faszerkezetek.

Nagy lendülettel folynak a munkálatok
a Hagymatikumban
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2017 óta immár negyedszer 
fizet nyugdíjprémiumot a 
kormány, amelynek össze
ge minden érintett eseté
ben 80 ezer forint, és ezzel 
gyakorlatilag a törvény 
bevezetése óta, minden 
idők legmagasabb összegét 
adják. Emellett pedig egy 
korrekciót is végrehajtot
tak és jön a 13. havi nyugdíj 
is. Makón pedig mindehhez 
az önkormányzat 10 ezer fo
rintos utalványokat oszt.

MEGKAPTÁK 
A PRÉMIUMOT, 
JÖN A 13. HAVI NYUGDÍJ

Novák Katalin, az Emberi 
Erőforrások Minisztériumá-
nak család- és ifjúságügyért 
felelős államtitkára nem-
rég örömmel jelentette be: 
minden érintett megkapta 
a kormány által megszabott 
nyugdíjprémiumot, valamint 
korrekciót.

A megszokottnál koráb-
ban érkezett a nyugdíj és a 

nyugdíjszerű ellátás is de-
cemberben. A bankszámlák-
ra már december 2-án, csü-
törtökön átutalták a pénzt, 
és még aznap megkezdődött 
a postai kézbesítés is. Ezt 
megelőzően pedig minden 
érintett megkapta a 80 ezer 
forintos nyugdíjprémiumot 
vagy egyszeri juttatást, va-
lamint a kiegészítő nyugdíj-
emelést. A bankszámlával 
rendelkezők már november 
12-én hozzájutottak minden 
idők legmagasabb összegű 
nyugdíjprémiumához, vala-
mint a kiegészítő nyugdíj-
emeléséhez, és határidőre 
befejeződött a novemberben 
esedékes összegek postai 
kézbesítése is. További jó hír 
a nyugdíjasoknak, hogy ja-
nuárban újabb, törvényben 
garantált nyugdíjemelésre 
számíthatnak. Február-
ban pedig a nyugdíj mellett 
megkapják a teljes 13. havi 
nyugdíjat! – közölte Novák 
Katalin.

A MAKÓI 
ÖNKORMÁNYZAT 
10 EZER FORINTOT AD

Makón 2014-ben az új város-
vezetés egyik első intézke-
dései között volt, hogy a 
70 év felettiek számára ka-
rácsony előtt 5 ezer forintos 
vásárlási utalványt biztosít 
az önkormányzat, ezt az 
összeget később felemelték 
10 ezer forintra. Az önkor-
mányzat ezzel szeretné 
elismerni azt az évtizedekig 

tartó munkát, amit az idő-
sek a településért tettek.

Nagyon nehéz időszakon 
vagyunk túl, ám köszönhető-
en a kormányzat támogatá-
sának, és a felelős gazdálko-
dásnak, ismét lehetőség van 
arra, hogy támogassuk az 
időseket, akik megérdemlik 
a segítséget, hiszen évtize-
deken keresztül rengeteget 
tettek a városért – mondta 
el lapunknak Czirbus Gábor, 
aki azt is hozzátette: a koráb-
bi évekhez képest idén már 
az érintettek körét is kibő-
vítették, most már minden 
65 év feletti makói lakost 
segít így az önkormányzat.

A KÉPVISELŐK 
SZEMÉLYESEN VISZIK KI

Az önkormányzati képvi-
selőt elkísértük a vásárlási 
utalványok kézbesítésében 

is, Makón ugyanis személye-
sen látogatják meg az időse-
ket a körzetek képviselői. A 
82 éves Dudás Istvánné is-
merősként köszöntötte Czir-
bus Gábort, mint megtudtuk 
tőle, rendszeresen szoktak 
beszélni, sokszor érdeklődik 
a hogylétéről. Az asszony az 
önkormányzat által biztosí-
tott vásárlási utalványokkal 
kapcsolatosan azt is elárulta 
lapunknak, hogy ebből rend-
szerint az unokáit szokta 
segíteni.

Jó érzés volt, hogy elő-
ször megkaptuk a 80 ezer 
forintos kiegészítést, most 
pedig az önkormányzattól is 

10 ezer forintot. Van három 
gyermekünk és hét uno-
kánk, a családra is fogunk 
költeni belőle – mondta el 
a 74 éves Takács Ferenc és 
felesége, akikkel Botlik Ani-
ta körzetében találkoztunk. 

Az idősekről se feledkeznek meg

A 80 ezer forintos nyugdíjprémium mellett Makón utalványokat osztanak
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A képviselő, miközben 
elkísértük, azt is elárulta, 
ezek a személyes találkozá-
sok azért is fontosak, mert 
ilyenkor mindig jut egy 
kis idő arra, hogy a körzet 
problémáiról beszélgessen a 
lakosokkal és meghallgassa 
a kéréseket.

Székely Ildikóval a kör-
zetének lakótelepes részén 
jártunk, mint megtudtuk tő-
le, itt nagyon sok nyugdíjas 
lakik, a tapasztalatai alapján 
mindenki örömmel fogad-
ja az önkormányzat által 
biztosított vásárlási utalvá-
nyokat. Ezt erősítette meg 
lapunknak a 65 éves Molnár 
Gézáné is, aki most a lejjebb 
vitt korhatárnak köszönhe-
tően először részesült ilyen 
ajándékban.

Nagyon szép gesztus az 
önkormányzat részéről, 
örülünk, hogy gondolnak 
ránk – emelte ki az asz-
szony, aki azt is hozzátette, 
a kormány által juttatott 
nyugdíjprémiumra szá-
mított, ám az, hogy ennek 
összege 80 ezer forint lett, 
meglepetés volt számára, 
ebből már félretenni is tud 
majd amellett, hogy ünnepi 

kiadások költségeihez nagy-
ban hozzájárul.

BULIVAL IS 
MEG SZOKTÁK ŐKET 
ÜNNEPELNI

Két év után, idén október 
elején ismét megünnepel-
hették az időseket Makón, a 
járvány miatt ugyanis idáig 
elmaradt, de már hosszú 
ideje szerveznek számukra 
összejövetelt az Idősek Nap-
ja alkalmából. Farkas Éva 
Erzsébet polgármester ezen 
a rendezvényen kiemelte: 
egy település értékét nagy-
ban meghatározza, hogyan 
törődik az idősekkel, és a 
város vezetése minden lehet-
séges alkalommal igyekszik 
kiemelt figyelmet fordítani 
rájuk. A polgármester arra 
is rámutatott, hogy a fiata-
labbak az elődök példájá-
ból tudnak erőt meríteni a 
mindennapok munkájához. 
Lázár János országgyűlési 
képviselő ugyanitt kiemelte: 
a járvány kapcsán rá kellett 
jönnünk, az egyik legfonto-
sabb tanulság, hogy „a nap 
végén” az emberi élet legfon-
tosabb része a szeretet, ami 

összeköt minket. A képviselő 
arra biztat mindenkit, hogy 
ha túl leszünk a pandémián, 
akkor is emlékezzünk vissza 
rá: volt egy olyan korszak az 
életünkben, amikor mind-
annyian veszélyben voltunk, 
amikor felértékelődött a 
megbecsülés és a szeretet. 
Mindemellett kiemelte: kü-
lönösen az idősebb honfitár-
sainkat kell támogatni.

Azt szeretnénk elérni, 
hogy az idős kor ne jelentsen 
automatikusan elesettséget, 
betegséget, és a társadalom 
megbecsüléssel és szeretettel 

vegye körül a szépkorúakat, 
hiszen minden ember, aki 
ebben az országban hosz-
szú évtizedeket ledolgozott, 
megérdemli ezt. – Olyan 
környezetet szeretnénk ki-
alakítani, hogy a nálam jóval 
fiatalabbak is megértsék azt, 
egy társadalom akkor műkö-
dik jól, ha megadja a méltó 
időskor lehetőségét min-
den honfitársunk számára 
– emelte ki a térség ország-
gyűlési képviselője. A városi 
rendezvényen az időseket 
idén Korda György és Balázs 
Klári szórakoztatta.
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Idén a világbajnokságon 
nyújtott kiváló teljesít
ményt, jövőre Európabaj
nokságra készül a vásár
helyi Kovács Pál. A Boxing 
Gym Vásárhely/Budapest 
Honvéd 26 éves bokszolója 
jelenleg a magyar mezőny 
egyik legtehetségesebb ver
senyzője. Megtudtuk tőle, 
elégedetten zárja az évet, 
de a lendületéből nem sze
retne visszavenni.

8 éves kora óta bokszol 
Kovács Pál, aki idén a leg-
jobb 16 közé jutott a szerbiai 
világbajnokságon, ahol több 
mint 100 ország képviseltet-
te magát. Az itt elért helye-
zésére, valamint ifjúsági 
és U21-es magyar bajnoki 
címére a legbüszkébb a fiatal 

sportoló, aki Belgrádban két 
ellenfelét tudta felülmúlni a 
ringben.

Az első mérkőzés nehe-
zebb volt, mint a második, 
ott egy kicsit alvósan kezd-
tem, el is veszítettem az első 
menetet, de szóltak a szünet-
ben, hogy rá kellene kapcsol-
ni. Tudtam fejben is készülni 
minden ellenfelemre, össze 
tudtam rakni a meccseket, 
sajnos a harmadik mérkőzé-
sen a kazah versenyző ellen 
nem sikerült győzni, de úgy 
érzem, hogy ott sem voltam 
elnyomott szerepben – érté-
kelt lapunknak a sportoló.

A teljesítményével Bertók 
Róbert szövetségi kapitány 
is elégedett volt, a verseny 
előtti hazai válogató után 
pedig Balzsay Károly a 
Budapesti Honvéd ökölvívó 
szakosztályának vezetője 
hívta fel arra a figyelmet, 
hogy az egész válogatott 
mezőny legjobb teljesítmé-
nyét a vásárhelyi bokszoló 
nyújtotta. Utóbbi egyéb-
ként Erdei Zsolt mellett 
Kovács Pál egyik példaképe 
is, mint megtudtuk tőle, már 
gyermekkorában is nagyon 

szerette nézni a mérkőzéseit, 
a technikája, mozgása is ha-
sonló az övéhez.

Pali a világbajnokságon 
a 80 kg-os súlycsoportban 
indult, ám ha minden a ter-
vek szerint megy, jövőre már 
a 75 kg a cél, ezért jelenleg 
is diétán van, és minden ét-
kezésére nagyon odafigyel. 
A fehér kenyeret, cukros 
üdítőket és gyorséttermi 
menüket már régen szám-
űzte az étrendjéből a sport 
érdekében. Napi program-
jában rendszerint egy edzés 
szerepel, a versenyek előt-
ti felkészülési időszakban 
azonban ezt napi kettőre 

növelik, ilyenkor még szom-
batonként is rendszeresen 
gyakorol.

Idei teljesítményével ő 
maga is elégedett, ám mint 
megtudtuk tőle, szemei előtt 
már a jövő tavaszi Európa-
bajnokság is ott lebeg, ahol 
szintén jó teljesítménnyel 
szeretne kitűnni a mezőny-
ből. Kovács Pált az edzőte-
remben nemrég Lázár János 
is meglátogatta, a térség 
országgyűlési képviselője 
ekkor azt is kiemelte, na-
gyon büszke a vásárhelyi 
tehetségre, mint mondta, 
szeretné őt a jövőben is min-
denben segíteni, támogatni.

Már az Eb-re készül a vásárhelyi Kovács Pál
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FÉMDÍ‐
SZÍTÉSI

TECHNO‐
LÓGIA

HOZZÁRA‐
GASZTÁS

A FOGÁ‐
VAL TÉP

VEZE‐
TÉKBEN
KERING

A
NÁTRIUM

VEGYJELE
RÓMAI
100‐AS

RENDŐRI
VEZETŐ

(FORRÁS)
FELTÖR

ANGOL NE‐
MESI CÍM

MAG NÉL‐
KÜLI TŰZ!

LÉC‐
DARAB!

SEKÉLYEN
KAPÁL

FARAD,
RÖVIDEN

AGGÓDIK
ÉRTE

DIOPTRIA,
RÖVIDEN

SPANYOL
ÉS SVÉD
AUTÓK

JELZÉSE

AUTÓAL‐
KATRÉSZ

RÁNCOT
A RUHÁN
ELSIMÍTÓ

TUSKÓT
FESZÍT

HALFAR‐
KÚ VÍZI

TÜNDÉR

SZIRUPOS

RADIÁTOR
ELEME

ZORRO
JELE
ŐRLE‐
MÉNY

VÉDELEM
ALATT
TART

OKMÁNY

ATLÉTIKA,
RÖVIDEN
FUNDA‐

MENTUM

ORVOSI
KÉS

ALKALMI
TANÍTÁS

HAMA‐
ROSAN

BEKÖTIK
A FEJÉT!

ILYEN HÁZ
IS VAN!

KISMÉR‐
TÉKBEN

KOMBÁJ‐
NOZÓ

KÁROM‐
KODÁS

HAJLÍT

BOLTI
PORTÉKA

A TÁRGY
RAGJA

MÉG NEM
TÁVOZIK
BÚTORT

FÉNYEZŐ

GUMI‐
TÖMLŐ
... LÚD;
MADÁR

JELLEMZŐ
(VALA‐
KIRE)

SZAPUL

APÁLY
KEZDETE!

ÚJSÁG

HÉTVÉGI
HÁZIKÓ

KELMÉT
MÉRETRE

VÁG
MÉHLAKÁS

SZÍNÉSZ
(DEZSŐ)
NÖVÉNYI

FŐZET

SAJÁT
MAGA

KÉNSZÍNŰ‐
RE FESTŐ

A MEG‐
FEJTÉS

RÁÉRŐ‐
SEN MEGY

EGYKOR
HÍRES

VOLT A
MÉNESE

FOLYA‐
MATBAN

VAN
SZABADÍT

LABDÁT
TOVÁBB‐
PASSZOL
VIBRÁL

GÖRBE
ALSÓ

VÉGTAG
CSUKOTT

LAPOS
FELÜ‐
LETŰ

MAJD A
JÖVŐBEN

FÉNYKÉP

LELKET
TIPOR
DÍSZ‐

CSARNOK

IDŐ‐
EGYSÉG
SAPKA‐

ELLENZŐ

PÁROSAN
SZÓR!

ÉLESÍT
AJÁN‐

DÉKKAL
ÉRKEZIK

SVÉD BÚ‐
TORCÉG
AMELY

SZEMÉLY

KONYHA‐
KERTI

MUNKA
MI TÖBB!

AGGKOR
RÉSZE!

TARTJA A
MARKÁT

LASSÚ,
NEHÉZKES

LÉLEGZET
(TRÉFÁS)
VÉRCSA‐
TORNA

SZÍNÉVEL
KITŰNIK

ALSÓÖRS
HATÁRAI!

NEDVES,
VIZES

MAN‐
DZSETTA

CÍMZETES,
RÖVIDEN

RÚDUGRÓ

UGYAN!

HÚST TAR‐
TÓSÍTÓ

SIMO‐
GATÁS

KERÍTÉS
ANYAGA
IS LEHET

Életmentő lehet a harmadik oltás

Lázár János országgyűlési képviselő is felvette a 3. vakcinát, 
és mindenkit arra biztat, hogy tegyen hasonlóan.

A koronavírus-járvány negyedik hul-
lámában a szakemberek egyöntetű 
véleménye, hogy szükség van harmadik 
vakcinára, mert az első kettő hatékony-
sága idővel jelentősen lecsökken. Ha-
zánk elsőként tette lehetővé ennek az 
ingyenes felvételét az Európai Unióban, 
és ennek köszönhetően a 3. oltást már 
több mint 3 millióan felvették. Az EU-n 
belül így ismét vezető pozícióba kerül-
tünk, nálunk adatták be eddig a legtöb-
ben az életet mentő harmadik vakcinát. 
Ezt az elmúlt időszakban meghirdetett 
oltási akcióhetek is elősegítették, hi-
szen az országban több mint száz oltó-
ponton, akár előzetes időpont kérés és 
regisztráció nélkül is fel lehetett venni 
az oltást. Sőt, nem csupán a harma-
dikat, de akár az első kettőt is. Bár az 
oltási akcióhét december 12-én lezárult, 
a sikerre való tekintettel jövő január-
ban oltási akciónapokat fognak szer-
vezni az összes településen. Időközben 
megkapta az engedélyt az 5-11 éves 
korosztály oltása is, már zajlik a gyere-
kek regisztrációja. A szakemberek úgy 
vélik, a súlyos szövődmények elkerülé-
se érdekében nagyon fontos, hogy ők is 
megkapják a vakcinát.
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Sajnos a 2021-es évet is a koronavírus-járvány határozta meg: a vírussal szembeni védekezés, 
a családtagjainkért, közelebbi és távolabbi ismerőseinkért való aggodalom.

A sikeres magyar oltási programnak köszönhetően azonban ezt a karácsonyt már nem kell 
egymástól elszakítva, az otthonainkba zártan töltenünk. 

Legyünk hát együtt az ünnep idején azokkal, akik a legfontosabbak számunkra: 
látogassuk meg szeretteinket, barátainkat, töltsünk el közösen néhány önfeledt pillanatot!

Merítsünk az együttlétből erőt az új esztendő küzdelmeihez és bölcs döntéseihez! 

Jövő tavasszal ismét az urnákhoz járulunk, hogy eldöntsük hogyan tovább. Tudom, hogy itt, 
a Dél-Alföldön keményen dolgozó, józanul gondolkodó emberek élnek, akik nem az ígéretek, 
hanem az eredmények alapján döntenek a fontos kérdésekben. 

Magyarország 12 éve újra gyarapszik, amiből ezúttal a családok, az idősek, a dolgozó emberek 
és vállalkozások sem maradtak ki.

Megvédtük Magyarországot a migrációtól és megvédtük a magyar családokat a rezsi- és 
a benzinárak emelkedésétől. Visszaadtuk a nyugdíjasoknak azt, amit a baloldal elvett tőlük. 
A jó gazdasági eredményeknek köszönhetően pedig a 13. havi nyugdíj visszaépítésén túl 
nyugdíjprémiumot is fizethettünk a szüleink, nagyszüleink nemzedékének. A gyermeket nevelő 
családok pedig hamarosan visszakaphatják az idén befizetett személyi jövedelemadójukat.

Nagy a tét. Sokat értünk el, ezért sok mindent is veszíthetünk. Fogjunk össze, és védjük meg 
az elmúlt 12 év sikereit!

Áldott karácsonyt, jó egészségben és eredményekben, sikerekben gazdag új esztendőt 
kívánok mindnyájunknak!

Lázár János
az Ön országgyűlési képviselője

Tisztelettel:

Tisztelt Választókerületi Polgárok, 
Kedves CsongrádCsanádiak!

2021 decembere


